
 
P r o t o k ó ł   Nr XV/03 

Z Sesji Rady Gminy D�bnica Kaszubska z dnia 30grudnia 2003r. 
 
 

W sesji udział wzi�li: 
a/ czternastu radnych Rady Gminy             -  nieobecni: S. Ma�li�ski 
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grafowski 
    Sekretarz Gminy                                      -    Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska 
    Z-ca Wojskowego Komendanta 
    Uzupełnie�  Słupsku                                -    major dyplomowany Ryszard Mielcarek 
     Przedstawiciel WKU                               -    major Mirosław Bielicki 
     Do odznaczenia                                       -   Karol Jo�ca 
     Do odznaczenia                                       -   Owczarek Kazimiera 
     Dyrektor Gimnazjum                               -   Sławomir Miluski 
     Dyrektor Sz. P. w D�bnicy Kasz.            –  El�bieta Fryckowska 
     Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                   -   Iwona Warkocza 
     Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak 
     p.o. Dyrektor ZGK.                                   -  Mirosława Podziawo        
     Dyrektor GOK                                           - Gra�yna Chojnowska 
Porz�dek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocno�ci obrad, 
b/ przyj�cie porz�dku obrad, 
c/ przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Wr�czenie medali za zasługi dla obronno�ci. 
3. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno�ci mi�dzy sesjami. 
5. Interpelacje radnych. 
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
7. Sprawozdanie z działalno�ci Komisji Rady mi�dzy sesjami: 

a/ Rewizyjnej 
b/ Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

8. Przedstawienie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 2004r. 
9. Podj�cie uchwał w sprawach: 

a/ zmian w bud�ecie gminy na 2003r. 
b/ o nieodpłatnym przej�ciu lokali z Nadle�nictwa Łupawa. 

10. Zamkni�cie obrad. 
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1.a/ 
 Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i go�ci 
przybyłych na sesj�. Nast�pnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzaj�c 
prawomocno�� obrad. Otwarcia dokonała o godz.12°° w Sali konferencyjnej Urz�du Gminy. 
 
 



b/ 
Przewodnicz�ca Rady przedstawiła porz�dek obrad. W wyniku głosowania przedstawiony 
porz�dek obrad został przyj�ty jednogło�nie (13 za) 
 
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyj�ty jednogło�nie (14 za)  
 
Ad 2 
 
 W nast�pnym punkcie Przewodnicz�ca przekazała głos przedstawicielom Wojskowej 
Komendy Uzupełnie� w Słupsku. 
Pan kapitan Mirosław Bielicki odczytał Decyzj� Ministra Spraw Wewn�trznych  Nr 616 
z pa�dziernika 2003r. o przyznaniu Złotego Medalu „ Za zasługi dla Obronno�ci dla Pana  
Karola Jo�cy oraz Br�zowego Medalu „Za Zasługi dla Obronno�ci” dla Pa�stwa Kazimiery 
i Józefa Owczarek. Poprosił wymienionych o wyst�pienie a o wr�czenie przyznanych Medali 
porosił Zast�pc� Wojskowego Komendanta Uzupełnie� w Słupsku majora dyplomowanego 
Ryszarda Mielcarek.  Po wr�czeniu Medali Wójt wraz z Przewodnicz�c� Rady Gminy 
wr�czyli odznaczonym kwiaty, listy gratulacyjne i drobne upominki oraz zło�yli �yczenia 
odznaczonym. W imieniu odznaczonych Pan Karol Jo�ca podzi�kował za przyznane Medale. 
Po zako�czeniu uroczysto�ci przedstawiciele Wojskowej Komendy Uzupełnie� podzi�kowali 
za przygotowanie uroczysto�ci i opu�cili sal�. 
 
Ad 3 
 
 Wójt na wst�pie powrócił do uroczysto�ci wr�czania Medali. Poinformował, �e taka 
uroczysto�� odbyła si� po raz pierwszy na Sesji Rady Gminy. W ten sposób podnosi si� rang�  
wr�czania Medali i wyró�nionych osób. Zło�ył ponownie gratulacje i �yczenia odznaczony. 
Podzi�kował za przybycie i zaprosił do pozostania na dalszej cz��ci sesji. 
 Nast�pnie Wójt wracaj�c do porz�dku obrad poinformował, �e wszyscy Radni 
otrzymali pisemne odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski na poprzedniej Sesji 
wniesione przez p. R�czka, p. Olecha, p.Wandachowicz, p. Botwinionka, p. Frankowsk�. 
Wójt odczytał odpowiedzi, które otrzymali zainteresowani. 
Nie wniesiono uwag do sposobu załatwienia interpelacji i wniosków. 
 
Ad 4 
 
Wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalno�ci mi�dzy Sesjami. Poinformował, �e 
otrzymali�my 1.680,00 zł z tytułu suszy dla rolników Pomorskiego Urz�du wojewódzkiego. 
Pieni�dze s� wypłacane przez Gminny O�rodek Pomocy Społecznej. Zdajemy sobie spraw�, 
�e jest to bardzo mała kwota i nie zadawala rolników ale nie mamy na to wpływu. 
Sprzedali�my dwie działki na Osiedlu Północ. Odbywały si� rozmowy dotycz�ce przej�cia 
mieszka� z Nadle�nictwa Łupawa. Wykonano ogrzewanie w systemie kominkowym 
w Remizie OSP Motarzyno / ogrzewana jest �wietlica i boksy samochodowe/. Otrzymali�my 
grant z Zarz�du Głównego Zwi�zku Ochotniczych Stra�y Po�arnych w Warszawie w postaci 
zestawu komputerowego wraz z oprogramowaniem i agregatem pr�dotwórczym dla potrzeb 
Gminnego centrum Reagowania Kryzysowego. Rozpocz�to prace przygotowawcze do 
przeprowadzenia Gminnego Turnieju wiedzy Po�arniczej.   Otrzymali�my 245.ooo,00 zł 
z SAPARD na modernizacj� ulicy Podgórnej w D�bnicy Kaszubskiej. Z Ministerstwa 
Edukacji Narodowej dla Firmy „MITEX” – wykonawcy Gimnazjum otrzymali�my 



650.000,00 zł. Wydano w tym okresie czasu 14 decyzji o warunkach zabudowy i 
zagospodarowania terenu. Uzyskano pozwolenie na rozbudow� O�rodka Zdrowia w D�bnicy 
Kaszubskiej. Zło�ono wniosek do SAPARD na budow� zaplecza socjalnego na stadionie 
sportowym w D�bnicy Kaszubskiej. W styczniu przeprowadzimy rozmowy z członkami 
miejscowego Klubu sportowego w powy�szej sprawie odno�nie zakresu prac. Po rozbudowie 
stadion b�dzie dost�pny dla Wszystkich mieszka�ców.  
Ponadto  otrzymano granty z Funduszu Wspomagania Wsi dla nast�puj�cych miejscowo�ci: 
m. Dobnra     - 7.000,00 zł 
m. Budowo    - 6.000,00 zł 
m. Jawory      - 8.000,00 zł. 
Uczniowski Klub Sportowy „OLIMP” przy Szkole Podstawowej w D�bnicy Kaszubskiej 
otrzymał z Ministerstwa Edukacji Narodowej 4.000,00 zł na realizacj� programu „Czas wolny 
Mi�dzy �wi�tami”. 
Prace były skoncentrowane na realizacji zobowi�za� wobec firmy „MITEX”, budowie ci�gu 
kanalizacyjnego ul. Polnej w D�bnicy Kaszubskiej i m. Grabin. Wybudowano 105m chodnika 
od ulicy Kamiennej w D�bnicy Kaszubskiej. 
Ko�czy si� 2003r. Był to bardzo ciekawy rok pracy dla Wójta i całej rady. Osi�gn�li�my 
jeden wielki plus, udało nam si� zaktywizowa� �rodowisko, przeprowadzi� reform� siatki 
o�wiatowej. W roku 2004 b�dziemy chcieli uruchomi� szkoł� ponad gimnazjaln�  na bazie 
istniej�cego Gimnazjum w D�bnicy Kaszubskiej. Mimo du�ych problemów finansowych 
udało si� tak poprowadzi� prac� Urz�du, �e nie wyst�piły �adne zatory finansowe. Przez cały 
okres mieli�my płynno�� finansow�. 
Nie wniesiono uwag do sprawozdania Wójta Gminy z działalno�ci za okres mi�dzy sesjami. 
 
Ad 5. 
 
 Radna Tkaczyszyn – zwróciła si� o wygospodarowanie �rodków lub o przekazanie 
u�ywanych stołów i stołu do tenisa stołowego na wyposa�enie �wietlicy wiejskiej 
w Gogolewku. 
Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, � w tej sprawie podejmie stosowne kroki, na zakup nowych 
w najbli�szym okresie nie b�dzie �rodków, ale pomy�li o uzyskaniu u�ywanych stolików, 
które b�dzie mo�na przekaza� na potrzeby �wietlicy. 
 Radny Ostrowski – lampy na przej�ciu mi�dzy blokami nie spełniaj� swojej funkcji. 
Mimo ponownej naprawy �wieci si� tylko jedna, �le s� tak�e ustawione automatyczne 
wł�czniki. Niejednokrotnie lampa pali si� cały dzie�. 
Nie wniesiono wi�cej interpelacji. 
 
Ad. 6 
 
 Radny Wandachowicz – poinformował,  ze p. Pałubicki odpowiedzialny za 
od�nie�anie m. Boguszyce nie od�nie�ył  drogi dojazdowej do tej miejscowo�ci. 
 Radny Paczesny – podobnie ZGK nie miało odsnie�onych dróg na „Filipiny” i koloni� 
Mielno. 
Odpowiedzi na te zarzuty udzieliła p. Mirosława Podziawo – p.o Dyrektora ZGK – 
poinformowała, �e drogi były od�nie�one w godzinach pó�niejszych, gdy� nie udało si� 
wszystkich dróg na czas od�nie�y�. 
 Radna Kukli�ska – podzi�kowała Wójtowi za wykonanie ogrzewania kominkowego 
w Remizie Stra�ackiej w Motarzynie. 



 Sołtys Sołectwa Gogolewko p. Dawidowski – zło�ył skarg� na post�powanie radnej p. 
Tkaczyszyn. Uwa�a, �e radn� nie interesuj� problemy wa�ne, a �e zajmuje si� plotkami, 
przetwarza je i rozpowszechnia. Wtr�ca si� nie do swoich spraw / lista na paczki/ . 
 18 kwietnia 2003r. wyzwała mnie od „gówniarza oderwanego od pługa”. Wyzywała tak�e od 
pijaków na zebraniu w listopadzie i odczytała kserokopi� mojego prywatnego podania do 
Wójta. Chciałbym si� dowiedzie�, czy radna ma prawo wgl�du i kopiowania prywatnych 
poda� i list, które sporz�dzam na potrzeby OPS? 
Prosz� Pani� Przewodnicz�c� o wyciagni�cie wniosków i wpływ na post�powanie Radnej.   
/ kserokopia skargi stanowi zał�cznik Nr 1 do protokołu/. 
 Radna Tkaczyszyn – ustosunkowała si�  do stawianych zarzutów. Twierdzi,  ze zaistniała 
sytuacja jest wynikiem niedawnego jej �ci�cia si� z p. Dawidowskim dotycz�cego 
potwierdzenia czasu pracy przy od�nie�aniu. Pan Dawidowski w karcie miał wpisane 2 
godziny o ja potwierdziłam mu tylko godzin�, gdy� b�d�c w sklepie zauwa�yła, �e zamiast 
od�nie�a� w/w przez dłu�szy okres przebywał u matki. Je�eli chodzi o kserowanie podania to 
uczyniła to ze wzgl�du na dobro społeczne. Pan Dawidowski chciał zakupi� od Urz�du 
działk� na której znajduje si� boisko sportowe, nie zaprosił na zebranie na którym ta sprawa 
miała by� omawiana, a ja jako radna i mieszkanka tego terenu mam prawo o takich rzeczach 
wiedzie� i chciałam aby ludzie tak�e wiedzieli. Pan Dawidowski nie organizuje �adnych 
spotka� okoliczno�ciowych. Ostatnio mieszka�cy sołectwa Gogolewko zwrócili si� do mnie o 
zorganizowanie wspólnej wigilii. Nie odesłałam ich do p. Dawidowskiego, zorganizowałam 
wspóln� wigili�. Nikt nie miał pretensji. Wszyscy byli jednakowo traktowani, niezale�nie kto 
pochodził z jakiej miejscowo�ci. Uwa�am, �e p. Dawidowski chce podwa�y� mój autorytet 
jako radnej,  ale przepraszam Pana Dawidowskiego je�eli „gdzie� powiedziałam za du�o”. 
 Przewodnicz�ca Zyta Rytelewska poprosiła o zako�czenie tej dyskusji. Przekazała p. 
Dawidowskiemu, �e przyjmuje skarg� do wiadomo�ci, i �e w najbli�szym czasie zorganizuje 
spotkanie z zainteresowanymi stronami celem wypracowania wspólnego sposobu rozwi�zania 
zaistniałej sytuacji dla dobra społecze�stwa .  
 
Ad. 7 
 
a/ 
 Przewodnicz�cy komisji Rewizyjnej – Piotr Paczesny poinformował, ze Komisja 
odbyła 2 posiedzenia mi�dzy sesjami, które były po�wiecone: opracowaniu projektu planu 
pracy Komisji rewizyjnej na 2004r., planu kontroli Komisji rewizyjnej na 2004r oraz 
opiniowania projektów uchwał. 
 
b/ 
 Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki – Jadwiga Kara�  
poinformowała, ze Komisja odbyła 3 posiedzenia mi�dzy sesjami, które po�wi�cone były: 
sytuacji słu�by zdrowia w D�bnicy Kaszubskiej,  stawkom opłat za przedszkole, 
podsumowaniu pracy komisji za 2003r., utworzenia na bazie Gimnazjum Liceum 
Ogólnokształc�cego oraz opiniowaniu projektów uchwał. 
 
c/ 
 
 Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego – 
Urszula R�czka poinformowała, ze Komisja odbyła 3 posiedzenia mi�dzy sesjami, które były 
po�wiecone: omówieniu od�nie�ania na terenie gminy podczas „Akcji zima” 2003/2004, 
omówieniu spraw z funkcjonowaniem o�wietlenia na terenie gminy od 2004r., 



funkcjonowaniu MZK, podsumowaniu całorocznej pracy Komisji, oraz opiniowaniu 
projektów uchwał. 
Jednocze�nie zwróciła si� do Wójta o zorganizowanie szkolenia komputerowego dla 
rolników, które b�dzie im bardzo potrzebne wraz z wej�ciem do UE. Zwróciła tak�e uwag�, 
�e mimo tego, �e ponoszenie  kosztów  o�wietlenia ulicznego przechodzi od 2004r.  na bud�et 
gminy, nie b�dzie refundacji z Urz�du Marszałkowskiego Komisja podtrzymuje wniosek o 
zało�enie o�wietlenia w miejscowo�ciach: Ochodza, Boguszyce, Goszczyno, gdzie nie ma 
�adnego o�wietlenia i nawet Pogotowie Ratunkowe w godzinach nocnych nie chce 
przyje�d�a� do tych miejscowo�ci. 
Wójt Gminy poinformował, �e w Domu Kultury działa Gminne Centrum informacji 
wyposa�one w komputery i prosił o skontaktowanie si� z p. Da�czakiem w sprawie 
uruchomienia szkole� komputerowych. 
 
Ad. 8 
 Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej   Piotr Paczesny przedstawił Plan Pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2004r. / zał�cznik Nr 2 do protokołu/ i Plan Kontroli Komisji Rewizyjnej na 
2004r.  /zał�cznik Nr 3 do protokołu/. 
Nie wniesiono uwag. W wyniku głosowania przedstawione plany zostały przyj�te 
jednogło�nie (13 za) 
 
Ad. 9 
 
 Wiceprzewodnicz�cy Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwał w sprawie zmian 
bud�etowych. 
W sprawie projektu zmian w bud�ecie Skarbnik poinformował, �e otrzymali�my dotacje, 
które musimy wprowadzi� do bud�etu na 2003r.  Otrzymali�my subwencje o�wiatowe, 
subwencje dla O�rodka Pomocy Społecznej oraz dotacje celowe z Urz�du Wojewódzkiego. 
Nale�y wprowadzi� po stronie dochodów: 

- dział 758 rozdział 75801 § 292 kwot� 18.500 – zwi�kszenie subwencji ogólnej 
- rozdział 85314 darowizna w kwocie 410 zł oraz rozdziale 85319 § 233 dotacja celowa 

na bie��ce zadania własne w kwocie 2.980zł 
Zmiany po stronie wydatków. 
Zmniejszenia rozdziałów: 

- rozdział 01030  kwota 8.763 
- rozdział 01095   kwota 41.000 
- rozdział 60078 kwota 2.000 
- rozdział 75022 kwota  1.000 
- rozdział 75023 kwota 84.121 w tym § 4010 wynagrodzenia osobowe 53.121 
- rozdział 75095 kwota 7.500 
- rozdział 85154 kwota 1.100 

Ł�czna kwota zmniejsze�: - 145.484 
Zwi�kszenia po stronie wydatków: 
-rozdział 60016 kwota 17.000 
-rozdział 63095 kwota 123.500 

- rozdział 70005 kwota 25.453 
- rozdział 75023 kwota 5.650 
- rozdział 75095 kwota 124.500 
- rozdział 75412 kwota 3.650 
- rozdział 75702 kwota 11.311 
- rozdział 85154 kwota 22.000 



- rozdział 85314 kwota 410 zł 
- rozdział 85319 kwota 2.980 
- rozdział 85320 kwota 1.000 
- rozdział 90015 kwota 7.000 
- rozdział 90095 kwota 42.000 
- rozdział 92605 kwota 2.000 

Ł�czna kwota zwi�ksze� – 167.454. 
Radny p. Botwinionek nie jasny zał�cznik. �rodki dla sołectw były planowane w bud�ecie. 
Skarbnik – to nie jest zał�cznik – to dokument roboczy dla łatwiejszego zrozumienia 
mechanizmu zmian. 
Skarbnik zaproponował przyjecie uchwały w tej sprawie. 
Przewodnicz�ca Rady gminy Zyta Rytelewska – czy s� jeszcze pytania . Wi�cej pyta� nie 
wniesiono. Przyst�piono do głosowania nad projektem uchwały. W wyniku głosowania 
uchwała została przyj�ta jednogło�nie (14 głosów za) 
 
b/ 
 
 Wiceprzewodnicz�cy Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały o nabyciu lokali 
mieszkalnych z Nadle�nictwa Łupawa w miejscowo�ciach: Budowo, Kotowo, Gogolewo. 
Sekretarz – warto�� przejmowanych mieszka� to suma 270.000,00 zł, wszystkie mieszkania 
maj� najemców. Nasz koszt to kwota 800,00zł  - podpisanie aktu notarialnego, jest to 1/3 
opłaty, pozostałe 2/3 ponosi Nadle�nictwo. 
 Radna p. Kara� – zastrze�enie komisji- czy gmina musi przej�� te mieszkania? 
 Radny p. Adamowicz – jak gmina zamierza pozby� si� tych mieszka�? 
Sekretarz – gmina musi zabezpieczy� potrzeby mieszkaniowe mieszka�ców gminy i nie mo�e 
odmówi� przyj�cia lokali z Nadle�nictwa do zasobów gminnych. Lokatorzy tych mieszka� 
nie wykupili ich od Nadle�nictwa z uwagi na zł� sytuacj� finansow� a ulgi jakie były im 
oferowane nie zadawalały najemców. 
Wójt – przygotujemy propozycj� sprzeda�y mieszka�. 
Radna p. Tkaczyszyn – lokator mieszkania w Gogolewie jest zainteresowany jak najszybszym 
kupnem. 
Przyst�piono do głosowania nad projektem uchwały. 
Uchwała została przyj�ta jednogło�nie (13 za). 
 
 
Ad. 10  
 
 Wójt Gminy podzi�kował członkom rady za współprace w 2003r.. Uwa�a, �e udało si� 
zrobi� wi�cej ni� było zaplanowane. Zło�ył wszystkim �yczenia Noworoczne i �yczył dalszej 
owocnej współpracy na rzecz rozwoju gminy w 2004r.  
poinformował tak�e, �e Doicze Bank w Gda�sku przej�ł nasze wierzytelno�ci wobec firmy 
„MITEX” . 
 Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska zło�yła tak�e �yczenia 
Noworoczne obecnym na Sesji rady gminy i dokonała zamkni�cia sesji Rady gminy D�bnica 
Kaszubska. Obrady zako�czono o godz. 14.40.   
Na tym protokół zako�czono. 
Protokółowała: 
/-/ Teresa Kozdro�-Kołacka                                                  Przewodnicz�ca 
                                                                                                                       Rady Gminy 
                                                                                                               /-/ mgr Zyta Rytelewska 



 


